

REFERAT

BESTYRELSESMØDE • 1. SUNDBY



Dato:	3. juni 2026
Tid:	19.45 – 21.45
Sted:	Uglebo
Deltagere:	Morten Furbo, gruppeleder Sofie Birch Petersen, leder Marie Louise Mylius, forperson Peter Høgh-Nielsen, forælder Jane Højengaard (suppleant for Tommy Kristensen) Trine Vinding, forælder (referent)
Afbud:	Camilla Storm Frøding, seniorspejder Christian Eggert Jørgensen, kasserer Kirsten Eggert Jørgensen, bestyrelsesmedlem Tommy Kristensen, leder

Dagsorden

1. Nye punkter på dagsordenen
2. Gruppen rundt
3. Evaluering af arbejdsdag/spejderdag
4. Økonomi
5. Tidligere bestyrelsesbeslutninger
6. Mulig arbejdsgruppe om fjernvarme
7. Status på Spejdernes Lejr
8. Tilbage melding tidsrøveløbet
9. Årshjul
10. Mødedatoer
11. Eventuelt

1. Nye punkter på dagsordenen

Ny hjælper til bestyrelsen

Lena (mor til mikrospejder) vil gerne bidrage til bestyrelsens arbejde og fremadrettet deltage i bestyrelsesmøderne. I henhold til foreningens vedtægter kan Lena kun formelt indgå i bestyrelsen, hvis hun vælges på det årlige grupperådsmøde. Blandt de fremmødte var der enighed om, at bestyrelsen vil sætte stor pris på Lenas hjælp, og hvis en samlet bestyrelse kan bakke op om det, inviteres Lena fremadrettet til bestyrelsesmøderne (uden stemmeret). Marie Louise kontakter øvrige bestyrelsesmedlemmer.

2. Gruppen rundt

Gruppen

Planlægning af Spejdernes Lejr fylder meget.

- *Førstehjælpskursus:* Der er afholdt førstehjælpskursus for seniorer og ledere.
- *Familiespejd:* Jane og Morten påtænker at opstarte familiespejd efter sommerferien. Der er mange interesserede, bl.a. forældre til mindre søskende og deltagere på Spejderdag. Vil som udgangspunkt blive én gang om måneden i weekenden. Ifht. bestyrelsen bliver der behov for at tage stilling til bl.a. medlemskab og kontingent.
- *Skæg og Blålys:* Afholdes onsdag d. 10. juni. 1. Sundby arrangerer hesteskokast.
- *Oprykningstur:* Afholdes 21. – 22. august. Der er nedsat arbejdsgruppe.
- *Oprykning:* Der kommer stort opryk til troppen. Derimod kun meget få 1. klasse-børn fra mikroerne, der rykker op til minierne, hvilket giver en skævhed i grenene.
- *Lederdag:* Der afholdes lederdag i august med fokus på 1. Sundbys vision og "den røde tråd" i spejderlivet, herunder hvad spejderne skal kunne i de enkelte grene og "køreplaner" for aktiviteter i grenene.
- *PUF-kursus:* Fem juniorer deltog på PUF.
- *Lederkurser:* Tre ledere skal på kursus til efteråret.

Arbejdsgrupper

- *Fildeling:* Marie Louise og Trine tager direkte kontakt til Thorolf-spejderne, der har gode erfaringer med fildelingstjenesten Nextcloud.
- *Udegruppen:* Peter følger op ifht. forældrehjælp til græsslåning.
- *Webgruppen:* Marie Louise og Trine laver side om kontingent, turpriser mv.

3. Evaluering af arbejdsdag/spejderdag

Arbejdsdag

Der var ca. 40 børn og voksne til arbejdsdagen, alle opgaverne på listen blev nået og der var rigtig god stemning.

Et par forældre gav udtryk for, at de gerne vil hjælpe med mere håndværksprægede opgaver. Det blev drøftet, om det vil være hensigtsmæssigt at igangsætte f.eks. reparation af skur og opsætning af tagrende på halvtag på den kommende arbejdsdag, men med de mange deltagende børn vil det ikke være hensigtsmæssigt at afspærre dele af grunden og bruge elektrisk værktøj i større omfang. Det blev i stedet aftalt, at der kan planlægges en separat dag for dette. Marie Louise følger op.

Spejderdag

Til spejderdagen deltog ca. 12 børn, herunder et par stykker fra ventelisten, som var blevet inviteret. Det resulterede bl.a. i én ny mikrospejder, der startede umiddelbart efter (igen

venteliste i denne gren). Der blev talt om familiespejd med flere deltagerne. Til spejderdagen var der både bål og telte, og det virkede som et fint format for de fremmødte, der fik en god fornemmelse for spejderlivet.

Kombinationen med arbejdsdagen var god, da det skabte ekstra liv i Uglebo, og anbefales gentaget til næste år. Dog skal de to arrangementer kun starte med én times mellemrum og ikke to, som det var tilfældet i år, for at skabe bedre overlap.

Kommende arbejdsdag

Næste arbejdsdag afholdes i Uglebo d. 16. august kl. kl. 10 – 12. Dagen bruges på rengøring, klipning af hæk, fjernelse af ukrudt mv. samt pakning af telte efter Spejdernes Lejr (forudsætter deltagelse af et par ledere). Jane og Morten afklarer på kommende ledermøde, om der er andre opgaver, der kan laves på dagen. Louise laver invitation, der udsendes inden sommerferien.

4. Økonomi

Gennemgang af gruppens budget udsættes grundet Christians fravær.

- *Plankeværk:* Marie Louise har tidligere indhentet tilbud, der skal opdateres. Herudover skal det afklares med Christian, om der er penge til at igangsætte udskiftningen.
- *Halvtag:* Marie Louise undersøger med hjælp fra en forælder mulighederne for håndtering af regnvand fra halvtaget, herunder opsætning af tagrende. Marie Louise følger op.
- *Skur:* Der er hul i væggen i det ene skur. Der skal derfor udskiftes en plade og males. Marie Louise følger op.

5. Tidligere bestyrelsesbeslutninger

Intet nyt, afventer fildelingstjeneste jf. pkt. 2 om arbejdsgrupper.

6. Mulig arbejdsgruppe om fjernvarme

Det blev besluttet, at der ikke er ressourcer i bestyrelsen til at nedsætte en arbejdsgruppe. Der bør i stedet investeres i en ny varmepumpe, hvilket efter dialog med Christian evt. kan sættes på budgettet til næste år.

7. Status på Spejdernes Lejr

Planlægningen er godt i gang. Gruppen har fået en placering i "Landet", L13, hvor de skal være sammen med Stifinderne (DDS), Filip Gruppe (KFUM) og Davids engelske gruppe. Teltene er klar, aktiviteterne er booket og der er lavet et særligt AmagerLand-mærke. Der bliver lavet en plan for mad, som bliver delt, så børnene kan øve inden. Gruppen transporteres med bus fra Sundbyvester Plads til lejren og tilbage igen.

Børnene opfordres til ikke at medbringe mobiler, men det forventes at trop- og seniorspejdere medbringer mobiler alligevel. Desuden bliver der lavet en app med kort

over lejren mv. Det blev drøftet, om der er behov for en mobilpolitik med nogle enkle retningslinjer, så f.eks. uhensigtsmæssig deling af videoer og fotos undgås. Louise har i arbejdsregi erfaring med udarbejdelse af mobilpolitik, bl.a. baseret på retningslinjer fra Red Barnet, og fremsender info til Morten og Jane, der tager det op på det kommende ledermøde.

8. Tilbage melding på tidsrøveløbet

Jane og Henrik er initiativtagere til et nyt udfordringsløb for juniorspejdere fra hele landet. Det afholdes i september med plads til max. 25 patruljer. Der forventes to patruljer fra 1. Sundby. Den sidste finansiering mangler. Der opstilles bod til Skæg og Blålys for at reklamere for løbet.

9. Årshjul

Udsættes til næste møde.

10. Mødedatoer

Arbejdsdag

Afholdes 16. august kl. kl. 10 – 12 (jf. pkt. 3)

Bestyrelsesmøder

Da hele bestyrelsen ikke var til stede, blev der stillet forslag om følgende datoer, som skal cleares med de fraværende:

- 10. august 2026
- 28. september 2026
- 9. november 2026
- 11. januar 2027
- 15. marts 2027 (konstitueringsmøde for ny bestyrelse - med smørrebrød.)

Grupperådsmøde 2027

Det foreslås, at grupperådsmødet afholdes 28. februar kombineret med fastelavn som sidste år. Morten og Jane drøfter med lederne, før det besluttet.

11. Eventuelt

Bestyrelses-leder dag

Det blev foreslået, at der planlægges en ny bestyrelses-leder dag. Jane og Morten drøfter forslag til datoer og ønsker til emner på næste ledermøde, herefter kan planlægning tages op på næste bestyrelsesmøde.

Kursus i medlemsservice

Flere bestyrelsesmedlemmer ytrede ønske om et kursus i medlemsservice. Christian afholder normalt kurser på Divisionsdagen, og det foreslås, at det på kommende

bestyrelsesmøde aftales, om der er grundlag for at afholde et kursus for de bestyrelsesmedlemmer og ledere, der måtte ønske det.